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Самит ЕУ-Русија, одржан данас у Бриселу, имао је за теме неке од кључних момената
билатералних али глобалних односа - тако су Европљани обећали подршку за скори
улазак Русије у Свјетску трговинску организацију, и напредак у процесу укидања виза за
руске грађане, док је руски председник Медведев нагласио важност сталне
комуникације са Бриселом, како каже, прагматичне и на обострану корист.

  

Скуп на највишем нивоу је дошао у тренутку када две стране бележе узлазну линију
односа - још шире, време је када Запад пут Русије шаље поруке о савезништву и
партнерству, тако да је, поред осталог, још снажан ехо порука какве су НАТО лидери
упутили Москви са самита у Лисабону, понудивши јој, први пут у историји, да заједнички
граде одбрамбени штит од балистичких напада треће, рекли би у Бриселу и Вашингтону,
иранске стране.

  

Међутим, о томе данас није било речи - говорило се о трговинским питањима те је тако
објављено да су билатерални трговински преговори две стране окончани, што отвара
врата пуној подршци Уније уласку Русије у Светску трговинску организацију, што се
очекује наредне године.

  

Извори из Европског савета кажу да је европској подршци претходило руско обећање да
ће постепено укинути тарифе на дрвену грађу и остале сирове материјале из Уније, тако
да се верује да су обе стране понешто од позитивног утржка понеле кући.

  

Председник Европског савета, Херман Ван Ромпуј каже:

  

"Посебно ми је драго да су ЕУ и Русија закључиле билатералне проговоре о Светској
трговинској организацији и да су се сагласиле да се сада треба фокусирати на потребу
да Русија што пре постане чланица организације. То је крупан корак напред, корак који
цео свет са пажњом посматра."
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Посебно поглавље разговора је било посвећено визама и њиховом укидању, на чему, као
хитном приоритету, инсистира гост из Москве. Са европске стране је, очекивано, добио
разумевање да се визне баријере морају уклонити што пре, али и подсећање да није реч
о аутоматизму, већ о процесу у чијем току треба испунити тражене стандарде
сигурности - европски извори посебно указују да руска страна има још доста посла на
осигурању граница, те путних исправа.

  

Коначно, незаобилазно је било и питање енергије, руског гаса, који игра крупну улогу у
европској енергетској шеми, а чија је испорука Унији током протеклих година у неколико
наврата довођена у питање из разлога који нису имали ништа са Европљанима.

  

Повучени су потом са европске стране потези који су за циљ имали превенцију од
сличних ситуација, попут алтернативних рута и извора енергије, што високи гост из
Москве данас није пропустио да критикује, наглашавајући важност билатералних
енергетских споразума какве Русија има са неким од европских чланица:

  

"Веома је важно нагласити потребу за оквирним нормама на пољу енергије, јер одређени
број ранијих одлука са европске стране, на жалост, не приближава наше позиције и
надам се да ћемо наставити суштински дијалог о томе. Наставићемо разговоре настојећи
не умањити важност различитих релација какве имамо са Унијом, а говоримо о важним,
вишезначним споразумима. Они немају политичку природу, без обзира што дају повода
за различите политичке коментаре. Реч је о прагматичним односима који су, верујем, на
обострану корист", навео је руски председник Дмитри Медведев.

  

(VOA)
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